
Cultură de cannabis in-door,
descoperită în locuinţa unui
bărbat
7 februarie 2018 12:44

Sute de grame de cannabis, plante în stare de vegetație,
seminţe și unt de cannabis au fost descoperite în urma unei

percheziții,  efectuate  de  polițiștii  de  combatere  a
criminalității  organizate  și  procurorii  D.I.I.C.O.T.  din
Constanța.

La data de 1 februarie a.c., polițiștii Brigăzii de Combatere
a Criminalității Organizate Constanța, cu sprijinul Direcției
Operațiuni  Speciale  a  Poliției  Române,  sub  coordonarea
procurorilor D.I.I.C.O.T. –  S.T. Constanța, au descins la
locuințaunuibărbat,  în  vârstă  de  28  de  ani,  din  județul
Constanța.

În urma percheziției, a fost descoperită o cultură de cannabis
in-door, fiind ridicate aproximativ 500 de grame de cannabis,
7  plante  de  cannabis  în  stare  de  vegetație,  seminţe  de
cannabis, 100 de grame de unt de cannabis, 5 grindere, un
aparat electric pentru confecționarea ţigărilor şi un sistem
complet de cultivare in-door compus dintr-un cort, dispozitiv
de alimentare cu apă, ventilatoare şi lămpi speciale.

Cel  în  cauză  a  fost  reținut  pentru  24  de  ore,  ulterior,
Tribunalul  Constanța  emițând  mandat  de  arestare  preventivă
pentru 30 de zile.

Acțiunea a beneficiat de sprijinul polițiștilor din cadrul
Inspectoratului de Poliție Județean Constanța.
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Laurenţiu  Gobeajă,  noul
preşedinte  al  Sindicatului
Liber  Navalistul.
Priorităţile  noii  conduceri,
reanimarea  activităţii
santierului  şi  un  nou
contract colectiv de muncă
7 februarie 2018 12:44
Ieri, s-au desfăşurat alegeri la Sindicatul Liber Navalistul
din cadrul Şantierului DMHI. Comisia electorală a consemnat
participarea a 852 de membri la scrutin care a fost, astfel,
validat. În urma numărării voturilor, a fost ales preşedinte
Laurenţiu Gobeajă, iar pentru funcţia de vicepreşedinte a fost
ales Eugen Arsenie.

Noul preşedinte al Sindicatului Liber Navalistul a declarat
pentru „Ediţia de Sud” că în această perioadă se negociază cu
conducerea  şantierului  noul  contract  colectiv  de  muncă.
„Contractul vechi a expirat, prevederile fiind prelungite până
la semnarea celui nou. Negociem chiar şi zilele acestea şi
sperăm  ca  până  la  sfârşitul  acestei  luni  să  semnăm  noul
contract colectiv de muncă. La data de 28 februarie expiră
perioada de prelungire a contractului vechi, astfel că, în
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principiu, ar fi bine să-l parafăm pe cel nou. În condiţiile
date,  nu  putem  promite  angajaţilor  creşteri  salariale,
important este să le garantăm menţinerea locurilor de muncă.
În  vederea  deblocării  situaţiei  incerte  a  şantierului,  am
făcut numeroase demersuri către Ministerul Economiei, numai că
ministrul  a  fost  schimbat  şi  trebuie  reluat  dialogul  cu
actuala conducere. În acest sens, am trimis o adresă şi este
foarte posibil ca săptămâna viitoare să mergem la minister
pentru a discuta faţă în faţă cu ministrul Dănuţ Andruşca. Din
punctul  meu  de  vedere,  trebuie  luată  rapid  o  decizie,
indiferent care va fi aceasta, deoarece lipsa unei soluţii
produce  şi  mai  multă  panică  şi  incertitudine  în  privinţa
şantierului atât în rândul salariaţilor, cât şi al cetăţenilor
din municipiu. Pe de altă parte, departamentele Marketing şi
Planificare  din  cadrul  şantierului  lucrează  pentru
contractarea unor noi lucrări care să reanimeze activitatea
şantierului. În prezent, avem un corp de navă la reparat şi
urmează  să  fie  adus  un  al  doilea.  Dar  deoarece  nu  toţi
salariaţii au de muncă, 20 dintre aceştia vor fi detaşaţi la
Şantierul Brăila, iar alţi 60 la Tulcea, temporar, pentru o
perioadă de 60 de zile, conform Codului Muncii”, a precizat
noul lider sindical Laurenţiu Gobeajă.

 

O medalie de aur şi două de
argint,  adjudecate  de  către
sportivii  „Callatis  Fight
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Club” Mangalia
7 februarie 2018 12:44

Sâmbătă, 3 februarie 2018, s-a
organizat la Braşov „Cupa Română
de Autoapărare” ediţia a X-a. Cu
această ocazie, „Callatis Fight
Club” a participat cu 3 sportivi
şi  a  reuşit  să  aducă  acasă  o
medalie  de  aur  câştigată  de
către Octavian Barbu şi alte 2

medalii de argint obţinute de  Denis Bratu şi Răzvan Duca.

Preşedintele „Callatis Fight Club”, George Trandafirescu îi
felicită pe această cale pe sportivi şi, nu în ultimul rând,
le mulţumeşte părinţilor acestora pentru efortul financiar pe
care îl depun.

Primarul  comunei  Pecineaga,
Niculae  Stan  vrea  să
finalizeze  cât  mai  curând
lucrările  de  modernizare  a
tramei stradale
7 februarie 2018 12:44
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Recent, a avut loc prima şedinţă din acest
an a Consiliului Local Pecineaga. Pe ordinea
de  zi  s-au  aflat  mai  multe  proiecte  de
hotărâre printre care aprobarea Planului de
acţiuni şi lucrări de interes local în anul
2018, iniţat de către viceprimarul comunei,
Marian Makkai. De asemenea, au fost aprobate
cheltuielile pentru transport pentru cadrele
didactice care fac naveta.  Nu în ultimul
rând,  au  fost  prezentate  rapoartele  de
activitate  ale  primarului

Niculae Stan şi viceprimarului Marian Makkai pentru anul 2017.

Referitor  la  proiectele  desfăşurate  anul  trecut,  edilul
comunei Pecineaga Niculae Stan a declarat că au fost demarate
ample lucrări de reabilitare a tramei stradale care se vor
finaliza în perioada ce va urma. „Tot anul trecut, am început
lucrările de aducţiune de apă între Pecineaga şi Vânători. De
asemenea, am depus proiectul pentru construirea uni dispensar.
În incinta noii unităţi sanitare, vor funcţiona cabinete ale
medicilor de familie, o farmacie, cabinete de stomatologie şi
o cameră de gardă. Pentru 2018, urmează să aprobăm bugetul
local care se ridică la valoarea de 1 milion de euro. Nu în
ultimul rând, vom continua lucrările pe care le-am început
anul trecut şi anume reabilitarea tramei stradale, cu montarea
de  pavele  pe  trotuare,  lucrări  de  aplicare  a  celui  de-al
doilea strat de asfalt pe mai multe drumuri şi alte proiecte
de interes local”, a precizat Niculae Stan, primarul comunei
Pecineaga.
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Avarie RAJA la Medgidia
7 februarie 2018 12:44
Pentru remedierea unei avarii la magistrala de alimentare cu
apa, cu diametrul de 800 mm, din zona pudului rutier din
orasul  Medgidia,  SC  RAJA  SA  este  nevoita  sa  intrerupa
furnizarea apei pe acest tronson astazi, 05 februarie 2018, in
intervalul  07,00  –  17,00.  Sunt  afectati  consumatorii  din
orasul Medgidia – cartierele Nord, Intim, Balada si Gara.
Initial, inca de noaptea trecuta, echipele de interventie au
incercat  remedierea  avariei  cu  conducta  sub  presiune,  dar
avand in vedere debitul mare de apa, dar si presiunea, a fost
necesara sistarea furnizarii apei.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților din zonele
afectate, pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

 

Dezbatere  publică  privind
parcările din Mangalia!
7 februarie 2018 12:44
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Zoia Bucovală s-a întors la
conducerea  Inspectoratului
Şcolar Judeţean Constanţa
7 februarie 2018 12:44
 

Prin Ordinul de Ministru nr. 3157 din 1.02.2018, a fost repusă
în  funcția  de  Inspector  Școlar  General  al  Inspectoratului
Școlar Județean Constanța Zoia-Gabriela Bucovală.

Detașarea în interesul învățământului în funcția de Inspector
Școlar General al Inspectoratului Școlar Județean Constanța a
domnului Petrică Miu a încetat prin Ordinul de Ministru nr.
3156 din 1.02.2018.

 

2  februarie  –  Sărbătoarea
Întâmpinării Domnului
7 februarie 2018 12:44
Întâmpinarea  Domnului  este  prăznuită  la  40  de  zile  de  la
naşterea lui Hristos, pe 2 februarie. Mântuitorul este dus la
Templu de Fecioara Maria şi dreptul Iosif pentru împlinirea
Legii,  care  prevedea  că  orice  întâi  născut  de  parte
bărbătească să fie afierosit lui Dumnezeu în a 40 a zi de la
naştere.  În  acest  moment  se  făcea  şi  curăţirea  mamei.  În
Templu sunt întâmpinaţi de dreptul Simeon şi prorocita Ana.
Potrivit  Tradiţiei,  dreptul  Simeon  a  făcut  parte  din
traducătorii Pentateuhului din limba ebraică în greacă. În
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momentul în care a ajuns la textul „Iată Fecioara va lua în
pântece şi va naşte fiu“, a înlocuit termenul „fecioara” cu
„femeie”. Pentru necredinţa sa, Dumnezeu i-a făgăduit că nu o
să moară până nu va vedea pe Mesia născut din Fecioara (Luca
2, 25-26).

Întâmpinarea Domnului. Simeon, om al rugăciunii, reprezintă
aşteptarea împlinirii profeţiilor. În momentul în care acesta
Îl  ia  în  braţe  pe  Hristos,  rosteşte:  „Acum  slobozeşte
(eliberează) pe robul Tău, Stăpâne, după cuvântul Tău, în
pace, că văzură ochi mei mântuirea Ta, pe care ai gătit-o
înaintea fetei tuturor popoarelor, lumina spre descoperirea
neamurilor şi slavă poporului Tău, Israel“ (Luca 2, 29-32).
Simeon cere a fi eliberat nu pentru că era plictisit sau
obosit, ci pentru că era împlinit. Din cântările specifice
acestei sărbători aflăm că el pleacă spre a veşti şi morţilor
că Fiul lui Dumnezeu S-a întrupat, conform crestinortodox.ro

Întâmpinarea Domnului – date istorice
Sărbătoarea Întâmpinării Domnului a fost introdusă la Roma de
papa Gelasiu în anul 494. Astfel, a fost înlocuită străvechea
sărbătoare  păgână  a  Lupercaliilor,  de  la  începutul  lui
februarie, când aveau loc şi procesiuni în jurul oraşului cu
făclii aprinse, în onoarea zeului Pan, supranumit şi Lupercus,
adică ucigătorul lupilor sau ocrotitorul turmelor împotriva
lupilor.

În Răsărit această sărbătoare s-a introdus în penultimul an al
domniei împăratului Justin I (526), iar generalizarea ei s-a
făcut în cursul secolului VI, începând din anul 534, când
împăratul  Justinian  a  schimbat  dată  sărbătorii  de  la  14
februarie  la  2  februarie  (40  de  zile  socotite  de  la  25
decembrie, nouă dată a sărbătorii Naşterii Domnului).

Întâmpinarea Domnului – pildă de a aduce pruncii
la biserica, la 40 de zile după naştere
Întâmpinarea Domnului sau aducerea Lui spre închinare a rămas

http://www.crestinortodox.ro/


că pildă şi la noi, că îndatorire a mamelor de a aduce pruncii
la biserica, la patruzeci de zile după naştere, pentru molifta
de curăţirea lor şi închinarea pruncilor la sfintele icoane.
Mama care a născut vine în biserica şi în numele familiei
aduce pe noul-născut ofrandă lui Dumnezeu, închinându-l la
altar.

Preotul  însemnează  cu  semnul  sfintei  cruci  pe  mama  şi  pe
prunc, apoi punând epitrahilul şi mâna dreapta pe capul mamei,
după  rostirea  introducerii  liturgice  formată  din
binecuvântare, rugăciuni începătoare şi tropar (al zilei sau
al  întâmpinării  Domnului),  citeşte  cele  cinci  molitfe  din
Aghiazmatar. Mama şi pruncul închipuie în acest moment pe
Maică Domnului cu Iisus în braţe în templul din Ierusalim. În
rugăciunile rostite de preot se aminteşte despre împlinirea
zilelor „curăţirii” femeii lăuze, fapt pentru care se cere
dezlegare, dar se face şi cuvenită referire la împărtăşirea
mamei cu Sfintele Taine. În ce priveşte pruncul, preotul se
roagă că Dumnezeu să-l crească, să-l binecuvînteze şi să-l
sfinţească,  randuindu-i  după  această  pregătire  lumînarea
botezului. Despre Mântuitorul adus de Maică Domnului la templu
ne spune Sfânta Evanghelie că a fost purtat în braţe de către
dreptul  Simeon  (cf.  Luca  ÎI,  28).  Prin  analogie  cu  cele
petrecute în Ierusalim în aceste clipe, se săvârseste întreagă
procesiune a intrării în biserica, până la aşezarea pruncului
în faţă uşilor împărăteşti.

Rostind formulă de îmbisericire, preotul ia pruncul din faţă
uşilor  şi  intră  cu  el  în  biserica,  zicând  mai  departe  :
„Intră-voi  în  casa  Ta,  închină-mă-voi  în  biserica  Ta  cea
sfânta !”. Cu aceste cuvinte, pruncul este primit între aleşii
lui  Dumnezeu,  în  calitate  de  catehumen.  În  interiorul
naosului, preotul iarăşi rosteşte: În mijlocul bisericii Te
voi laudă!”, amintind astfel de prezenţa cetelor îngereşti. În
cele din urmă, apropiind pruncul de altar şi închinându-l la
icoanele  împărăteşti,  preotul  arată  că  acesta  a  dobândit
dreptul de a fi primit în el, în sensul de a deveni pe viitor



„jertfă vie, sfânta, bine plăcută lui Dumnezeu” (Rom. XII, 1).
Pruncul de parte bărbătească se introduce spre închinare şi în
interiorul sfântului altar. Ritul imbisericirii se încheie cu
imnul eshatologic al dreptului Simeon: „Acum slobozeşte pe
robul Tău, Stăpâne…”. Preotul aşează pruncul jos pe solee, în
faţă uşilor împărăteşti, de unde este luat de către mama după
ce această a făcut trei închinăciuni.

Întâmpinarea Domnului – obiceiuri
În credinţa populară ziua de 2 februarie este cunoascută sub
denumirea de Ziua Ursului. Copiii erau unşi cu grăsime de urs.
Prin această practică se credea că puterea acestui animal era
transferată asupra copiilor. Bolnavii de „sperietoare” erau
trataţi în această zi prin afumare cu par de urs.

Se credea că, dacă în această zi este soare, ursul iese din
bârlog  şi,  văzându-şi  umbră,  se  sperie  şi  se  retrage,
prevestind astfel, prelungirea iernii cu încă 6 săptămâni.
Dimpotrivă, dacă în această zi cerul este înnorat, ursul nu-şi
poate  vedea  umbră  şi  rămâne  afară,  prevestind  slăbirea
frigului şi apropierea primăverii.

Avarie  RAJA  în  cartierul
Faleză Nord din Constanţa!
7 februarie 2018 12:44
 

Pentru  executarea  unor  lucrări  de  remediere  a  avariei  pe
conducta de distribuție apă potabilă de pe Bulevardul Mamaia,
din  municipiul  Constanța,  SC  RAJA  SA  a  fost  nevoită  să
întrerupă  furnizarea  apei  astăzi,  01  februarie  2018,  în
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intervalul orar 12,15 – 15,30.

Sunt  afectați  de  lipsa  apei  consumatorii  din  perimetrul
delimitat  de  străzile:  Mamaia  –  Ciprian  Porumbescu  –
Pescarilor  –  Unirii–  Mamaia,  dar  și  cei  alimentați  prin
punctele termice din zonă, numerele 33 și 35.

Ne cerem scuze față de abonații afectați și îi asigurăm că
echipele care execută lucrările vor face tot posibilul pentru
finalizarea  intervențiilor  și  reluarea  furnizării  apei
potabile în cel mai scurt timp.

 

Din cauza unei avarii RAJA,
s-a întrerupt furnizarea apei
la Cumpăna
7 februarie 2018 12:44
 

 

Pentru  remedierea  unei  avarii  la  conducta  principală  de
alimentare  cu  apă,  de  pe  Șoseaua  Constanței  din
localitatea Cumpăna, SC RAJA SA a fost nevoită să întrerupă
furnizarea  apei  potabile  astăzi,  01  februarie  2018,  în
intervalul orar 12,00 – 16,00. Sunt afectați toți consumatorii
din localitatea Cumpăna.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților din zonă,
pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot
posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea furnizării
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apei potabile în cel mai scurt timp.

 


